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Närvaro- och omröstningslista 

Namn 
Närvaro § 278 § 280 § 284 

Led. Tj.ers. Ja Nej Avst Ja Nej Avst Ja Nej Avst 
Allan Mattsson (KL) 1   1  1    1  
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Göran Hoffman (S)  1  1    1   1  
Ulf Carlsson (S)  1 1    1   1  
David Aura (S) 1  1    1   1  
Anna Maria S. Carlsson (S) 1  1    1   1  
Bengt-Olof Hedlund (S)   1 1    1   1  
Stefan Norberg (S) 1  1    1   1  
Daniel Andersson (S) 1  1    1   1  
Fredrik Rooslien (S) 1  1    1   1  
Agneta Andreasson-Bäck (S) 1  1    1   1  
Kerstin Lundh (MP) 1   1   1  1   
Lennart Mångs (M) 1  1    1   1  
Mikael Gråbo (M) 1  1    1   1  
Britt-Inger Remning (M) 1  1    1   1  
Magnus Bergman (M)  1 1    1   1  
Tommy Matsson (M)  1 1    1   1  
Birgitta Westholm (M)  1 1    1   1  
Torbjörn Dahlström (M)  1  1    1   1  
Jan Bergqvist (M) 1  1    1   1  
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§ 271  

Öppnade av kommunfullmäktiges sammanträde 
Mötet öppnas av ordförande Jan Bergqvist (M). 
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§ 272  

Upprop av kommunfullmäktiges ledamöter och 
ersättare 
 
Ordförande förrättar upprop av kommunfullmäktiges ledamöter och 
ersättare. 
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§ 273  

Val av justerare 
 
Ordförande meddelar kommunfullmäktige om vilka som står på tur att 
justera kommunfullmäktiges protokoll. 
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§ 274  

Fastställande av dagordning 
Dagordningen presenteras enligt utskickat kungörelse med följande ändring: 

Ärende 8 Utdelning av Hedemorablomman, utgår. Utdelning kommer 
 istället att ske vid kommunfullmäktige den 30 januari 2024 

Ärende 10 Allmänhetens frågestund, utgår 

Ärende 20 Anmälan av interpellationer och frågor, utgår 

Kommunfullmäktiges beslut 
Dagordningen fastställs enligt presenterat förslag. 
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§ 275  

Utdelning av Miljöstipendium 2023 
 
Miljö- och samhällsbyggnadsnämndens ordförande överlämnar Hedemora 
kommuns miljöstipendium för 2023. 

Stipendiet tilldelas i år till Stjernsunds Brygghus. Dessutom utdelas diplom 
och blommor. 

Motivering till utdelningen av stipendiet: 

”Genom årets miljöstipendium vill miljö- och samhällsbyggnadsnämnden 
uppmärksamma Stjernsund brygghus. I Stjärnsund låg en gammal 
transformatorbyggnad som var fallfärdig. Denna K-märkta byggnad har 
Stjernsund brygghus renoverat till ursprungsskick. Efter renoveringen 
brygger man nu hantverksmässigt öl med hög kvalité med lokalproducerade 
och ekologiska råvaror.” 
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§ 276  

Utdelning av Kulturpris 2023 
 
Bildningsnämndens kultur- och fritidsutskotts ordförande överlämnar 
Hedemora kommuns kulturpris för 2023. 

Priset tilldelas i år Lena Borgs. Dessutom utdelas diplom och blommor. 

Motivering till utdelningen av priset: 

”Lena har under många år verkat för ett rikt kultur- och fritidsliv genom sitt 
outtröttliga engagemang i flera lokala föreningar - IOGT, Föreningen 
Hedemora Gammelgård och Vikbygdens Intresseförening, där hon är en 
positiv, inspirerande kraft och uppskattad ordförande i alla tre. Hon har 
lyckats engagera såväl barn och ungdomar som vuxna i verksamheten. 

Lena har tillsammans med andra anordnat kulturevenemang inom musik, 
teater och kulturhistoria samt verkat för att bevara lokala kulturhistoriskt 
intressanta miljöer och byggnader. Hedemora Gammelgård är en levande 
miljö på alla sätt, med sitt café som håller öppet varje dag under juni till och 
med augusti. Det har inneburit arbetstillfällen för dem som drivit caféet. 

Vid Gammelgården pågår under juli ett särskilt program för barn. 
Bagarstugan är regelbundet öppen för allmänheten att bruka. 

Lena har använt sitt breda kontaktnät till att bjuda in såväl amatörer som 
professionella artister som vi Hedemorabor fått stifta bekantskap med. 
Hennes insatser tillsammans.” 

  



 

Kommunfullmäktige 

SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
Sida 
11(45) 

Sammanträdesdatum 
2023-12-12 

 
 

  
  

 
Justerandes sign Utdragsbestyrkande 
     

 

§ 277  

Utdelning av Ledarstipendium 2023 
 
Bildningsnämndens kultur- och fritidsutskotts ordförande överlämnar 
Hedemora kommuns ledarstipendium för 2023. 

Stipendiet tilldelas i år Kjell Lidholm. Dessutom utdelas diplom och 
blommor. 

Motivering till utdelningen av stipendiet: 

”Kjell har under många år varit IFK Hedemora trogen och en framgångsrik 
ledare i orienteringsklubben. 

Kjell har ordnat träningsträffar och organiserat samt ansvarat för många 
tävlingar. (En stor tävling som han var ledare för var 5-dagars etappen i 
orientering förlagd i Hedemora med 20 000 deltagare). 

Ansvarar och jobbar med ”Hittat ut” orienteringen i kommunen. Har varit 
ledare förr reparationer och underhåll när det behövdes på klubbstugan på 
Brunnsjöberget. Sett till att samtliga skolor i kommunen provat på att 
orientera. 

På vintern har han ordnat, organiserat och deltagit tillsammans med 
skidklubben så att elever från våra skolor fått prova på skidåkning på 
Brunnsjöberget. Ordnade med en minnesstund för Bertil Norman med många 
deltagare av Sveriges bästa orienterare 

Han är en duktig organisatör samt en person som alltid ställer upp på något 
vis i alla väder för alla. 

Kjell år värd en uppmuntran från kommunen för allt arbete som han ideellt 
utan ersättning gjort, vilket inneburit god PR för klubben och Hedemora.” 
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§ 278 Dnr KS326-23   001 

Plan för ny skolorganisation 
 
Sammanfattning 
Bildningsnämnden behandlade den 30 oktober 2023 ärendet om förslag till 
plan för ny skolorganisationen. Bildningsnämnden beslutade att: 

1. Bildningsnämnden upphäver beslut från den 22 maj 2023 § 80 punkt 
4 gällande att inga förskolor och skolor läggs ner 2024. 

2. Bildningsnämnden har tagit del av informationen gällande översyn av 
skolorganisationen. 

3. Bildningsnämnden godkänner slutrapporten. 

4. Bildningsnämnden föreslår kommunfullmäktige att anta planen för 
ny skolorganisation. 

5. Bildningsnämnden föreslår kommunfullmäktige att uppdra till 
bildningsnämnden att genomföra planen för ny skolorganisation. 

6. Bildningsnämnden uppdrar till bildningsförvaltningen att hyra 
utökade lokaler för Fyrklöverskolan t.o.m. 2027-07-31. 

Vidare beslutade bildningsnämnden att föreslå kommunfullmäktige att 
besluta följande: 

1. Kommunfullmäktige antar planen för ny skolorganisation. 

2. Kommunfullmäktige uppdrar till bildningsnämnden att genomföra 
planen för ny skolorganisation. 

På kommunstyrelsens sammanträde den 28 november 2023 redogjorde chef 
för bildningsförvaltningen för ärendet. Mikael Gråbo (M) yrkade att 
förskolan i Stjärnsund inte ska avvecklas, och Allan Mattsson (KL) instämde 
i yrkandet. Yrkandet bifölls. 
Lillemor Gunnarsson (C) yrkade avslag på bildningsnämndens förslag till 
kommunfullmäktige den 30 oktober 2023 § 135. Yrkandet avslogs. 
Allan Mattsson (KL) yrkade bifall till Kommunlistans förslag den 21 
november 2023. Yrkandet avslogs. 

 

 

 

 

Forts. § 278 
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Forts. § 278 

Kommunstyrelsen beslutade att föreslå kommunfullmäktige att: 

1. Kommunfullmäktige antar planen för ny skolorganisation med 
förändringen att avvecklingen av Stjärnsunds förskola inte ska 
genomföras. 

2. Kommunfullmäktige uppdrar till bildningsnämnden att genomföra 
planen för ny skolorganisation. 

Lillemor Gunnarsson (C), Allan Mattsson (KL), Per Bengtsson (KL), Marit 
Andersson (SD) och Ronnie Sundqvist (KD) reserverade sig mot beslutet. 

Beslutsunderlag 
Plan för Hedemora kommuns skol- och förskoleorganisationen den 23 
oktober 2023 
Bildningsnämnden den 30 oktober 2023 § 135 
Skrivelse från Kommunlistan den 6 november 2023 
Skrivelse från Kommunlistan den 21 november 2023 
Kommunstyrelsen den 28 november 2023 § 163 

Yrkande 
Lennart Mångs (M) yrkar att ärendet ska återremitteras till kommunstyrelsen 
med motiveringen: 

1. Utreda andra alternativ till nedläggning av Västerby och Garpenbergs 
skola. 

2. Utreda andra alternativ till att låta Åk 6 gå i Vasaskolan. 

3. Ta fram en barnkonsekvensanalys. 

4. Ekonomiska konsekvenser av att göra och att inte göra punkterna 
som föreslås i skolutredningen. 

5. Analysera dom åsikter som kommit in från dom möten vi haft ute i 
kommunen. 

 

 

 

 

 

 

Forts. § 278 
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Forts. § 278 

Leif Hedlund (C) yrkar att ärendet ska återremitteras till kommunstyrelsen 
med motiveringen: 

”Uppenbart är det att det finns stora brister i skolorganisationsutredning (Dnr 
BNO 15-23 610). Förslaget är undermåligt för något rationellt beslut om 
skolornas/förskolornas vara eller inte vara. Utredningen har många fel och är 
varken tillräckligt bred eller djup i sitt innehåll. Det finns inga alternativa 
lösningar att ställa mot varandra och utvärdera. 

1. Oppositionen vill ha en demografisk analys med siffror fram till och 
med 2023 och en prognos för efterföljande 10 år. 
Liggande organisationsförslag har enbart ett mycket kortsiktigt 
perspektiv och en helhetssyn saknas. Utredningen har som 
huvudargument för organisationsförändringen att elevantalet antas 
sjunka på sikt. Man visar inga underlag för det antagandet. 
Utvecklingen för antalet födda barn visar på en tydlig positiv trend 
för Hedemora mellan åren 1998–2022. 

2. Oppositionen vill ha en redovisning på modellen som ska ge bättre 
studieresultat än idag. 
Utgångspunkten för en omorganisation måste vara att kommunen 
levererar högsta möjliga kvalitet på undervisningen. Det saknas en 
analys av kvalitetsaspekterna på undervisningen i utredningen.  

3. Oppositionen vill veta hur det samhällsekonomiska perspektivet ska 
ligga till grund för ett så stort beslut. 
Förslaget bygger enbart på ”företagsekonomiska” perspektiv. I detta 
fall måste det samhällsekonomiska perspektivet ligga till grund för 
ett så stort beslut angående skolors och förskolors överlevnad.  

4. Oppositionen vill ha en analys på omorganisationens effekter, 
skolskjutsar, negativa effekter vid byte av skola, kommunens 
attraktionskraft för företagsetableringar, attraktionskraft för 
inflyttning 

5. Oppositionen vill ha en djupare och bredare riskanalys 
Den riskbedömning som skickades via mail till KS-ledamöter dagen 
innan Kommunstyrelsen är inte seriöst utarbetat. Mycket ytliga svar 
och alldeles för sent utskickad. 

 

 

 

Forts. § 278 
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Forts. § 278 

6. Oppositionen vill ha en ekonomisk kalkyl som utgår från en 
specifikation av vad som måste göras för att genomföra förslagen i 
utredningen. 
I förslaget finns inga uppgifter som talar om hur kostnaderna faller ut 
om förslaget antas. 

7. Oppositionen vill veta vilka effektiviseringar, ekonomiskt och 
pedagogiskt kan Bildningsnämnden åstadkomma med en 
nedläggning? 
I det presenterade förslaget av organisationsförändring av 
kommunens skolor/förskolor kan vi inte utläsa några vinster vare sig 
ekonomiskt för kommunen eller pedagogiskt/ undervisning för 
eleverna 

8. Oppositionen vill veta hur ni minimerar vi negativa konsekvenser 
som kan uppstå till följd av att byta skola! 

9. Oppositionen vill veta hur Bildningsnämnden planerar att uppfylla 
följande riktlinjer från Boverket. 
Vid flytt av årskurs sex till Vasaskolan så uppstår följande 
funderingar: Boverket anger 30m2 som en rimlig friyta vid 
grundskolor samt att den bör överstiga 3000m2 för att en barngrupp 
oavsett storlek ska kunna utveckla lek och socialt samspel. Det borde 
vara uppenbart att ett avsteg från Boverkets rekommendationer inte 
är förenligt med ett gott huvudmannaskap och i förlängningen ett 
tydligt avsteg från de krav på barnens medbestämmanderätt till den 
fysiska samhällsplaneringen som friytorna faktiskt är. 

10. Oppositionen vill veta hur Bildningsnämnden kan försäkra elever i 
årskurs 6 och vårdnadshavare om att en flytt till Vasaskolan kommer 
att vara trygg. 
Att till Vasaskolans miljö lyfta in kommunens alla 12-åringar, 
begränsa deras möjlighet till spontan lek och rörelse under skoltid 
och istället riskera att utsätta dem för risker i form av droger och 
alkohol verkar vara en mycket dålig idé. 
Att flytta årskurs sex till högstadiet står i direkt konflikt med de mål 
man anger om en ökad kvalitativ utbildning och trygghet för eleverna 
i Hedemora. Bildningsnämndens ledamöter tycks helt ha bortsett från 
den totala skolmiljöns inverkan på eleverna trygghet och sociala 
känsla. Barnperspektivet saknas, kunskap kring den yttre skolmiljön 
saknas och oro kring tidigare alkohol och drogmissbruk läggs på  

 

Forts. § 278 
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Forts. § 278 

polisens ansvar. Årskurs 6 tillhör stadiet 4–6. Årskurserna 4-5 
präglas av mycket förberedande till betygen i sexan och de nationella 
proven. Hur säkerställer Bildningsnämnden att en flytt av sexor till 
Vasaskolan ska ge bättre resultat? 

11. Oppositionen vill ha en redovisning på lokalkostnader för skola och 
förskola eftersom man har ”dyra” lokalkostnader som ett av 
argumenten för nedläggning. 
Det har saknats information kring hur Hedemoras lokalkostnader ser 
ut i relation till andra dela av Sverige. Har vi höga eller låga 
lokalkostnader? 2022 hade Hedemora en årlig lokalkostnad på 17 
973kr/elev. Snittet i Sverige låg på 20 559kr/elev. Här ligger Sverige 
på plats 100 av 290 kommuner. 

12. Oppositionen vill ha en tidsplan för alla de åtgärder och analyser som 
utredningen saknar. 

13. Oppositionen kräver att en ny utredning för skolorganisationen 
upprättas av en opartisk person.” 

 

Ordförande frågar kommunfullmäktige om yrkandet om återremiss ska 
bifallas eller avslås. Ordförande finner att yrkandet om återremiss bifalles. 

Omröstning begärs. 

Beslutsgång  
Ordförande presenterar ett förslag till beslutsgång som godkänns. Den som 
vill att ärende ska återremitteras röstar JA och den som vill att ärendet ska 
avgöras idag röstar NEJ. 

Omröstningsresultat 
Vid omröstningen avgavs 17 JA-röster och 18 NEJ-röster. Ingen avstod. Se 
omröstningsprotokoll på sidan 2. 

Kommunfullmäktige har därmed beslutat att ärendet ska återremitteras då 
återremissen stöd av en tredjedel av de närvarande ledamöterna, en så kallad 
minoritetsåterremiss (KL 5 kap 50 §). 
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Forts. § 278 
Prövning av motivering som ska lämnas till återremissen 

Det har lämnats två motiveringar till varför ärendet ska återremitteras. 

Ordförande frågar kommunfullmäktige om Lennarts Mångs (M) motivering 
ska bifallas och finner att motiveringen bifalles. 

Ordförande frågar kommunfullmäktige om Leif Hedlunds (C) motivering 
ska bifallas och finner att motiveringen bifalles. 

Kommunfullmäktiges beslut 
Ärendet återremitteras med följande motivering: 

1. Utreda andra alternativ till nedläggning av Västerby och Garpenbergs 
skola. 

2. Utreda andra alternativ till att låta Åk 6 gå i Vasaskolan. 

3. Ta fram en barnkonsekvensanalys. 

4. Ekonomiska konsekvenser av att göra och att inte göra punkterna 
som föreslås i skolutredningen. 

5. Analysera dom åsikter som kommit in från dom möten vi haft ute i 
kommunen. 

6. Ta fram en demografisk analys med siffror fram till och med 2023 
och en prognos för efterföljande 10 år. 
Liggande organisationsförslag har enbart ett mycket kortsiktigt 
perspektiv och en helhetssyn saknas. Utredningen har som 
huvudargument för organisationsförändringen att elevantalet antas 
sjunka på sikt. Man visar inga underlag för det antagandet. 
Utvecklingen för antalet födda barn visar på en tydlig positiv trend 
för Hedemora mellan åren 1998–2022. 

7. Ta fram en redovisning på modellen som ska ge bättre studieresultat 
än idag. 
Utgångspunkten för en omorganisation måste vara att kommunen 
levererar högsta möjliga kvalitet på undervisningen. Det saknas en 
analys av kvalitetsaspekterna på undervisningen i utredningen.  

8. Klargöra hur det samhällsekonomiska perspektivet ska ligga till 
grund för ett så stort beslut. 
Förslaget bygger enbart på ”företagsekonomiska” perspektiv. I detta 
fall måste det samhällsekonomiska perspektivet ligga till grund för 
ett så stort beslut angående skolors och förskolors överlevnad.  
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9. Ta fram en analys på omorganisationens effekter, skolskjutsar, 
negativa effekter vid byte av skola, kommunens attraktionskraft för 
företagsetableringar, attraktionskraft för inflyttning 

10. Ta fram en djupare och bredare riskanalys 
Den riskbedömning som skickades via mail till KS-ledamöter dagen 
innan Kommunstyrelsen är inte seriöst utarbetat. Mycket ytliga svar 
och alldeles för sent utskickad. 

11. Ta fram en ekonomisk kalkyl som utgår från en specifikation av vad 
som måste göras för att genomföra förslagen i utredningen. 
I förslaget finns inga uppgifter som talar om hur kostnaderna faller ut 
om förslaget antas. 

12. Klargöra vilka effektiviseringar, ekonomiskt och pedagogiskt kan 
Bildningsnämnden åstadkomma med en nedläggning. 
I det presenterade förslaget av organisationsförändring av 
kommunens skolor/förskolor kan vi inte utläsa några vinster vare sig 
ekonomiskt för kommunen eller pedagogiskt/ undervisning för 
eleverna 

13. Redogöra för hur man kan minimera negativa konsekvenser som kan 
uppstå till följd av att byta skola! 

14. Klargöra hur Bildningsnämnden planerar att uppfylla följande 
riktlinjer från Boverket. 
Vid flytt av årskurs sex till Vasaskolan så uppstår följande 
funderingar: Boverket anger 30m2 som en rimlig friyta vid 
grundskolor samt att den bör överstiga 3000m2 för att en barngrupp 
oavsett storlek ska kunna utveckla lek och socialt samspel. Det borde 
vara uppenbart att ett avsteg från Boverkets rekommendationer inte 
är förenligt med ett gott huvudmannaskap och i förlängningen ett 
tydligt avsteg från de krav på barnens medbestämmanderätt till den 
fysiska samhällsplaneringen som friytorna faktiskt är. 

15. Klargöra hur Bildningsnämnden kan försäkra elever i årskurs 6 och 
vårdnadshavare om att en flytt till Vasaskolan kommer att vara trygg. 
Att till Vasaskolans miljö lyfta in kommunens alla 12-åringar, 
begränsa deras möjlighet till spontan lek och rörelse under skoltid 
och istället riskera att utsätta dem för risker i form av droger och 
alkohol verkar vara en mycket dålig idé. 
Att flytta årskurs sex till högstadiet står i direkt konflikt med de mål 
man anger om en ökad kvalitativ utbildning och trygghet för eleverna 
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16.  i Hedemora. Bildningsnämndens ledamöter tycks helt ha bortsett 
från den totala skolmiljöns inverkan på eleverna trygghet och sociala 
känsla. Barnperspektivet saknas, kunskap kring den yttre skolmiljön 
saknas och oro kring tidigare alkohol och drogmissbruk läggs på 
polisens ansvar. Årskurs 6 tillhör stadiet 4–6. Årskurserna 4-5 
präglas av mycket förberedande till betygen i sexan och de nationella 
proven. Hur säkerställer Bildningsnämnden att en flytt av sexor till 
Vasaskolan ska ge bättre resultat? 

17. Ta fram ha en redovisning på lokalkostnader för skola och förskola 
eftersom man har ”dyra” lokalkostnader som ett av argumenten för 
nedläggning. 
Det har saknats information kring hur Hedemoras lokalkostnader ser 
ut i relation till andra dela av Sverige. Har vi höga eller låga 
lokalkostnader? 2022 hade Hedemora en årlig lokalkostnad på 17 
973kr/elev. Snittet i Sverige låg på 20 559kr/elev. Här ligger Sverige 
på plats 100 av 290 kommuner. 

18. Ta fram ha en tidsplan för alla de åtgärder och analyser som 
utredningen saknar. 

19. En ny utredning för skolorganisationen ska upprättas av en opartisk 
person. 

  

Utdrag till 
Kommunstyrelsen 
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§ 279 Dnr KS041-22   041 

Ekonomisk rapport per den 31 oktober 2023 
 
Sammanfattning 
Ekonomiavdelningen presenterar en ekonomisk rapport per den 31 oktober 
2023. 

Utfallet för Hedemora kommun (ej koncern) för perioden blev +7,5 mkr. 
Helårsprognosen är -10,9 mkr. Vilket innebär en prognosticerad avvikelse 
mot budget på -22,1 mkr. 

Bildningsnämnden och omsorgsnämnden uppvisar minusresultat för 
perioden (-7,7 resp -16,2 mkr) och prognostiserar underskott (-10,0 resp   -
22,8 mkr) för helåret. Även kommunstyrelsen prognosticerar ett underskott 
för 2023 (-0,7 mkr). 

Kommunrevisionen, överförmyndaren och miljö- och 
samhällsbyggnadsnämnden visar för perioden överskott. Kommunrevisionen 
prognosticerar en budget i balans medan överförmyndaren visar en prognos 
med ett mindre överskott. Miljö- och samhällsbyggnadsnämnden 
prognosticerar ett överskott med 4,3 mkr. 

Finansförvaltningen har ett prognosticerat resultat på +1096,2 mkr vilket är 
7,1 mkr högre än budget. Ökande pensionskostnader belastar resultatet 
negativt. Skatteintäkter och generella statsbidrag ger en positiv avvikelse, 
liksom de finansiella posterna. På finansförvaltningen är en post för 
oförutsedda kostnader på 6 mkr budgeterad vilket, även det, balanserar de 
ökade pensionskostnaderna.  

Kommunstyrelsen behandlade ärendet den 28 november 2023 och beslutade 
att föreslå kommunfullmäktige att den avsatta budgeten för oförutsedda 
kostnader på finansförvaltningen på 6 mkr för helåret 2023 fördelas inte ut 
till nämnderna utan de täcker upp för de ökade kostnaderna för pensioner 
som belastar finansförvaltningen och att kommunfullmäktige godkänner den 
ekonomiska rapporten. 

Beslutsunderlag 
Ekonomisk rapport per den 31 oktober 2023 från ekonomiavdelningen den 
22 november 2023 
Kommunstyrelsen den 28 november 2023 § 155 
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Kommunfullmäktiges beslut 
Den avsatta budgeten för oförutsedda kostnader på finansförvaltningen på 6 
mkr för helåret 2023 fördelas inte ut till nämnderna utan de täcker upp för de 
ökade kostnaderna för pensioner som belastar finansförvaltningen. 

Kommunfullmäktige godkänner den ekonomiska rapporten. 

  

Utdrag till 
Ekonomiavdelningen 
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§ 280 Dnr KS041-23   041 

Budget 2024 för Hedemora kommun 
 
Sammanfattning 
Enligt kalendariet ska kommunfullmäktige fastställa mål och budget 2024 
och plan för 2025 och 2026 den 12 december 2023. 
Den 17 oktober 2023 fastställde kommunfullmäktige budgetramar för 2024 
och nämnder och dess verksamheter har därefter arbetat med att planera för 
de åtgärder som krävs för en budget i balans. 

Invånarantalet är budgeterat till 15 428 invånare för 2024. Skatter och 
generella bidrag är för 2024 budgeterade till 1 155 146 tkr. Resultatmålet är 
satt till 2 902 tkr vilket är 0,25% av skatter och generella bidrag. Beloppet 
som finns att fördela till nämnderna är 1 146 868 tkr. 

Kommunstyrelseförvaltningen föreslår kommunstyrelsen föreslå 
kommunfullmäktige att fastställa förslag till budget 2024 med plan för åren 
2025–2026 enligt nämndernas förslag. 

Kommunstyrelsen behandlade ärendet den 28 november 2023. Allan 
Mattsson (KL) yrkade bifall till Kommunlistans förslag till budget 2024 och 
Ann-Marie S. Carlsson (S) yrkade bifall till förslaget från 
kommunstyrelseförvaltningen att fastställa förslag till budget 2024 med plan 
för åren 2025–2026 enligt nämndernas förslag daterat den 15 november 
2023. Ordförande ställde yrkandena mot varandra och fann att 
kommunstyrelsen beslutade att ställa sig bakom förslaget från 
kommunstyrelseförvaltningen, att fastställa förslag till budget 2024 med plan 
för åren 2025–2026 enligt nämndernas förslag daterat den 15 november 
2023. 

Allan Mattsson (KL) och Per Bengtsson (KL) reserverar sig mot beslutet till 
förmån för sitt eget förslag till budget 2024 och Lillemor Gunnarsson (C), 
Marit Andersson (SD) och Ronnie Sundqvist (KD) deltog inte i beslutet. 
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Beslutsunderlag 
Kommunlistans förslag till budget 2024 den 16 oktober 2023 
Kommunfullmäktige den 17 oktober 2023 § 222 
Budgetunderlag för kommunens nämnder och revision, från 
kommunstyrelseförvaltningen den 15 november 2023 
Tjänsteskrivelse från kommunstyrelseförvaltningen den 15 november 2023 
Sammanställning över nämndernas beslut gällande budget 2024 från 
kommunstyrelseförvaltningen den 20 november 2023 
Kommunstyrelsen den 28 november 2023 § 154 
Kommunstyrelsen den 28 november 2023 § 156 
Tjänsteskrivelse från ekonomichefen den 5 december 2023 
Sverigedemokraterna och Kristdemokraternas förslag till budget 2024 den 10 
december 2023 
Centerpartiets förslag till budget 2024 den 12 december 2023 
Yrkande från Torbjörn Dahlström (M) den 12 december 2023 

Yrkande 
Lennart Mångs (M), Britt-Inger Remning (M) och Göran Hoffman (S) yrkar 
bifall till förslag till budget 2024 med plan för åren 2025–2026 enligt 
presenterat förslag den 15 november 2023 med kompletteringen från 
ekonomichefen den 5 december 2023, med benämningen majoritetens 
förslag till budget. 

Lillemor Gunnarsson (C) yrkar bifall till Centerpartiets förslag till budget. 

Torbjörn Dahlström (M) lämnar ett tilläggsyrkande om ändrad 
investeringsbudget för miljö- och samhällsbyggnadsnämnden daterad den 12 
december 2023. 

Ronnie Sundqvist (KD) yrkar att ärendet ska återremitteras med 
motiveringen att hyresförhandlingarna med kommunfastigheter inte är klara 
och att outsourcingen av personlig assistans bör utredas och det bör göras en 
konsekvensanalys innan man lägger in den som en besparing i budgeten. 
Anette Granegärd (C) instämmer i yrkandet. 

Ordförande börjar med att pröva om yrkandet om återremiss ska bifallas 
eller avslås, och finner att kommunfullmäktige avslår yrkandet. 

Omröstning begärs. 
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Beslutsgång  
Ordförande presenterar ett förslag till beslutsgång som godkänns. Den som 
vill att bifalla förslaget om återremiss röstar JA och den som vill att ärendet 
ska avgöras idag röstar NEJ. 

Omröstningsresultat 
Vid omröstningen avgavs 15 JA-röster och 20 NEJ-röster. Ingen avstod. Se 
omröstningsprotokoll på sidan 2. 

Kommunfullmäktige har därmed beslutat att ärendet ska återremitteras då 
återremissen stöd av en tredjedel av de närvarande ledamöterna, en så kallad 
minoritetsåterremiss (KL 5 kap 50 §). 

Kommunfullmäktiges beslut 
Ärendet återremitteras med motiveringen att hyresförhandlingarna med 
kommunfastigheter inte är klara och att outsourcingen av personlig assistans 
bör utredas och det bör göras en konsekvensanalys innan man lägger in den 
som en besparing i budgeten. 

  

Utdrag till 
Kommunstyrelsen 
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§ 281 Dnr KS330-23   020 

Besvarande av interpellation om konsekvenser för 
Hedemora kommun angående regeringens lönekrav 
Sammanfattning 
Följande interpellation, ställd av Lillemor Gunnarsson (C) till 
kommunstyrelsens ordförande Lennart Mångs (M), anmäldes som 
inkommen vid kommunfullmäktige den 21 november 2023: 

”Konsekvenser för Hedemora kommun angående regeringens lönekrav. 

Hur många av kommunens anställda riskerar utvisning som konsekvens av 
regeringens lönekrav och hur ser planen ut för att klara ett sådant scenario? 
Jag tänker på kravet 27 360kr/månad som lägsta lön som gäller för 
utomeuropeiska personer med tidsbegränsat arbetstillstånd” 

Kommunfullmäktige medgav att interpellationen fick ställas och att 
interpellationen skulle besvaras vid ett senare tillfälle. 

Vid dagens sammanträde besvaras interpellationen. 

Beslutsunderlag 
Interpellation från Lillemor Gunnarsson (C) den 1 november 2023 
Kommunfullmäktige den 21 november 2023 § 265 
Svar från Lennart Mångs (M) den 11 december 2023 
 
Kommunfullmäktiges beslut 
Kommunfullmäktige har tagit del av interpellationen och dess svar. 
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§ 282 Dnr KS066-22   829 

Plan för aktivitetsområden i kommunen 
 
Sammanfattning 
Kommunfullmäktige beslutade den 18 oktober 2022 att bifalla en motion om 
att utarbeta en plan för utveckling av spontanidrottsplatser i kommunens 
tätorter. Kommunfullmäktige beslutade att uppdra till miljö- och 
samhällsbyggnadsnämnden att i samarbete med berörda aktörer ta fram en 
plan för var och hur aktivitetsområden kan utvecklas i kommunens tätorter 
och att ta fram ett förslag till modell för drift av anläggningar av den här 
typen. Vidare beslutade kommunfullmäktige att förslag till plan skulle 
återrapporteras till kommunfullmäktige i juni 2023. Dock har rapport inte 
lämnats till kommunfullmäktige, men förvaltningen har för dialog med 
fullmäktiges presidium om att få lämna rapporten under hösten 2023 istället, 
vilket presidiet har godkänt. 

Miljö- och samhällsbyggnadsnämnden behandlade ärendet den 11 oktober 
2023 och beslutade att föreslå kommunfullmäktige att: 

1. godkänna planen för utveckling och drift av aktivitetsområden i 
kommunens tätorter. 

2. besluta att framtida investeringar gällande aktivitetsområden utgår 
från planen för utveckling och drift av aktivitetsområden i 
kommunens tätorter, och att de investeringsmedel som avsätts i 
investeringsbudget åtföljs av en ökning av driftbudget, så att nya 
aktivitetsområden kan underhållas. 

Kommunstyrelsen behandlade ärendet den 23 november 2023. Marit 
Andersson (SD) lämnade ett tilläggsyrkande, att det i planen läggs till att 
dialog ska föras med barn och unga innan förändringar sker eller nya 
aktivitetsområden tas fram. Lillemor Gunnarsson (C) instämde i yrkandet. 
Yrkandet bifölls.  
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Beslutsunderlag 
Motion från Agneta Andreasson-Bäck (S) den 22 februari 2022 
Kommunfullmäktige den 22 mars 2022 § 34 
Tjänsteskrivelse från miljö- och samhällsbyggnadsförvaltningen den 22 juni 
2022 
Miljö- och samhällsbyggnadsnämnden den 7 september 2022 § 90 
Kommunstyrelsens strategiutskott den 26 september 2022 § 55 
Kommunstyrelsen den 4 oktober 2022 § 113 
Kommunfullmäktige den 18 oktober 2022 § 143 
Tjänsteskrivelse från miljö- och samhällsbyggnadsförvaltningen den 25 
september 2023 
Miljö- och samhällsbyggnadsnämnden den 11 oktober 2023 § 122 
Kommunstyrelsens arbetsutskott den 7 november 2023 § 122 
Kommunstyrelsen den 28 november 2023 § 159 

Kommunfullmäktiges beslut 
Kommunfullmäktige beslutar att: 

1. godkänna planen för utveckling och drift av aktivitetsområden i 
kommunens tätorter. 

2. framtida investeringar gällande aktivitetsområden utgår från planen 
för utveckling och drift av aktivitetsområden i kommunens tätorter, 
och att de investeringsmedel som avsätts i investeringsbudget åtföljs 
av en ökning av driftbudget (redovisning av driftkostnader i separat 
bilaga), så att nya aktivitetsområden kan underhållas.   

3. i planen ska det läggas till att dialog ska föras med barn och unga 
innan förändringar sker eller nya aktivitetsområden tas fram. 

  

Utdrag till 
Miljö- och samhällsbyggnadsnämnden 
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§ 283 Dnr KS019-23   210 

Antagande – Hedemora kommuns Vattentjänstplan 
 
Sammanfattning 
Hedemora kommuns Vattentjänstplan är klar för ett antagande. Planen ska 
antas av kommunfullmäktige. 
Hedemora kommuns vattentjänstplan har varit ute på samråd 1 september – 
20 oktober samt varit utställd på kommunens hemsida under denna tid. 
Endast Länsstyrelsen i Dalarna har haft synpunkter på planen. Samtliga 
synpunkter redovisas och bemöts i en samrådsredogörelse. 

Kommunstyrelsen behandlade ärendet den 28 november 2023 och beslutade 
att föreslå kommunfullmäktige att anta Vattentjänstplanen för Hedemora 
kommun. 

Beslutsunderlag 
Tjänsteskrivelse från miljö- och samhällsbyggnadsförvaltningen den 31 
oktober 2023 med tillhörande bilagor, samrådsredogörelse och 
antagandehandling 
Kommunstyrelsens strategiutskott den 13 november 2023 § 83 
Kommunstyrelsen den 28 november 2023 § 157 

Kommunfullmäktiges beslut 
Kommunfullmäktige antar Vattentjänstplanen för Hedemora kommun. 

  

Utdrag till 
Miljö- och samhällsbyggnadsnämnden 
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§ 284 Dnr KS354-23   517 

Avgift och parkeringstid för nyttoparkeringstillstånd 
 
Sammanfattning 
Nyttoparkeringstillståndet är idag ett avgiftsfritt förmånligt 
parkeringstillstånd som kan sökas av näringsidkare och övriga 
organisationer. Tillståndet ger dispens ifrån de lokala trafikföreskrifterna 
men ej från trafikförordningen. Tillståndet ger möjlighet att parkera med 
servicefordon nära den tillfälliga arbetsplatsen under längre tid än tillåtet. 

En avgift för handläggning och begräsning av undantag från de lokala 
trafikföreskrifterna kan öka tillgängligheten till de verksamhetsnära 
parkeringsplatser som finns idag och underlätta kommunens gatuhållning. 

Miljö- och samhällsbyggnadsnämnden beslutade den 8 november 2023 att 
föreslå kommunstyrelsen att föreslå kommunfullmäktige att: 

1. Avgiften för handläggningen av nyttoparkeringstillstånd fastställs till 
1400 kronor per kort. 

2. Tillåten parkeringstid fastställs till 8 timmar. 

Kommunstyrelsen behandlade ärendet den 28 november 2023. Marit 
Andersson (SD) yrkade att avgiften för handläggningen av 
nyttoparkeringstillstånd ska fastställas till 1000 kronor per kort. Yrkandet 
avslogs. Marit Andersson (SD), Ronnie Sundqvist (KD) och Lillemor 
Gunnarsson (C) reserverade sig mot beslutet. 

Yrkande 
Kerstin Lundh (MP) yrkar att tillståndet ska gälla under 8,5 timme istället för 
8 timmar. Ordförande finner att yrkandet avslås och omröstning begärs. 

Marit Andersson (SD) yrkar att avgiften för handläggningen av 
nyttoparkeringstillstånd ska fastställas till 1000 kronor per kort. 
Ordförande finner att yrkandet avslås. 

Beslutsgång  
Ordförande presenterar ett förslag till beslutsgång som godkänns. Den som 
vill att bifalla Kerstin Lundhs (MP) yrkande röstar JA och den som vill 
bifalla kommunstyrelsens förslag röstar NEJ. 

 

 

Forts. § 284 



 

Kommunfullmäktige 

SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
Sida 
30(45) 

Sammanträdesdatum 
2023-12-12 

 
 

  
  

 
Justerandes sign Utdragsbestyrkande 
     

 

Forts. § 284 

Omröstningsresultat 
Vid omröstningen avgavs 16 JA-röster och 19 NEJ-röster. Ingen avstod. Se 
omröstningsprotokoll på sidan 2. 

Ordförande finner att kommunfullmäktige har beslutat att bifalla förslaget 
från kommunstyrelsen. 

Beslutsunderlag 
Miljö- och samhällsbyggnadsnämnden den 8 november 2023 § 147 
Kommunstyrelsen den 28 november 2023 § 158 

Kommunfullmäktiges beslut  
Kommunfullmäktige beslutar att: 

1. Avgiften för handläggningen av nyttoparkeringstillstånd fastställs till 
1400 kronor per kort. 

2. Tillåten parkeringstid fastställs till 8 timmar. 

  

Utdrag till 
Miljö- och samhällsbyggnadsnämnden 

 



 

Kommunfullmäktige 

SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
Sida 
31(45) 

Sammanträdesdatum 
2023-12-12 

 
 

  
  

 
Justerandes sign Utdragsbestyrkande 
     

 

§ 285 Dnr KS245-23   003 
 Dnr KS341-23   001 

Revidering av reglementen för kommunstyrelsen, 
bildningsnämnden, omsorgsnämnden och miljö- och 
samhällsbyggnadsnämnden samt gemensamt 
nämndsreglemente för Hedemora kommun  
 
Sammanfattning 
Kommunfullmäktige bestämmer nämndernas och kommunstyrelsens 
uppgifter och verksamhetsområden, inbördes förhållanden och arbetsformer. 
Fullmäktige får även uppdra åt en nämnd/styrelse att i fullmäktiges ställe 
besluta i ett visst ärende eller en viss grupp av ärenden. Detta regleras genom 
styrdokumentet Reglemente. 

Vid genomgång av gällande reglementen för kommunstyrelsen, 
bildningsnämnden, omsorgsnämnden och miljö- och 
samhällsbyggnadsnämnden samt gemensamt nämndreglemente för 
Hedemora kommun har framkommit behov av revidering utifrån ändringar i 
gällande lagstiftning, organisatoriska förändringar i kommunen, som 
exempelvis inneburit att vissa uppgifter flyttats över till annan myndighet, 
och behov av förtydliganden. 

Kommunfullmäktige beslutade den 23 maj 2023 att Kommunala 
pensionärsrådet (KPR) och Kommunala funktionshinderrådet (KFHR) skulle 
flyttas över från omsorgsnämnden till kommunstyrelsen. Kommunstyrelsen 
har diskuterat rådens nuvarande och framtida verksamhet och även 
genomfört ett samråd med varje råd, där man föreslagit en ny modell att 
arbeta utifrån. Modellen innebär att råden avskaffas och i stället tillsätts 
samrådsgrupper för att utveckla äldre och personer med 
funktionsnedsättningars möjlighet till inflytande och insyn i allmänna frågor 
som rör levnadsförhållandena i kommunen för dessa grupper. Det handlar 
exempelvis om att kommunen anordnar en årlig välfärdskonferens (där 
kommunens förvaltningschefer presenterar vad som är på gång under året 
som relaterar till äldre och personer med funktionsnedsättningar och där 
deltagarna har möjlighet att ställa frågor och föra dialog), ge möjlighet för 
samrådsgrupperna att samråda med kommunstyrelsen alt. kommunstyrelsens 
arbetsutskott två gånger per år (där möjlighet ges till dialog, föra fram 
synpunkter och initiera ärenden) samt ge möjlighet att lämna 
remissyttranden. 

 

Forts. § 285 



 

Kommunfullmäktige 

SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
Sida 
32(45) 

Sammanträdesdatum 
2023-12-12 

 
 

  
  

 
Justerandes sign Utdragsbestyrkande 
     

 

Forts. § 285 

Kommunstyrelsen behandlade ärendet den 28 november 2023 och beslutade 
att föreslå kommunfullmäktige att: 

1. Kommunfullmäktige beslutar att anta förslag till reglemente för 
kommunstyrelsen. 

2. Kommunfullmäktige beslutar att anta förslag till reglemente för 
bildningsnämnden. 

3. Kommunfullmäktige beslutar att anta förslag till reglemente för 
omsorgsnämnden. 

4. Kommunfullmäktige beslutar att anta förslag till reglemente för 
miljö- och samhällsbyggnadsnämnden. 

5. Kommunfullmäktige beslutar att anta förslag till gemensamt 
nämndreglemente för Hedemora kommun. 

6. Kommunfullmäktige beslutar att Kommunala pensionärsrådet (KPR) 
och Kommunala funktionshinderrådet (KFHR) avskaffas i och med 
att detta beslut vinner laga kraft. 

Beslutsunderlag 
Tjänsteskrivelse med utkast till reglementen från 
kommunstyrelseförvaltningen den 20 november 2023 
Kommunstyrelsen den 28 november 2023 § 160 

Yrkande 
Jan Bergkvist (M) yrkar att i förslaget till reglemente för omsorgsnämnden  
9 § ta bort andra stycket om Maggie Anderssons fond då fonden inte längre 
finns kvar. 

Ordförande finner att yrkandet bifalles.   

 

 

 

 

 

 

 

 

Forts. § 285 



 

Kommunfullmäktige 

SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
Sida 
33(45) 

Sammanträdesdatum 
2023-12-12 

 
 

  
  

 
Justerandes sign Utdragsbestyrkande 
     

 

Forts. § 285 

Kommunfullmäktiges beslut 
1. Kommunfullmäktige beslutar att anta förslag till reglemente för 

kommunstyrelsen. 

2. Kommunfullmäktige beslutar att anta förslag till reglemente för 
bildningsnämnden. 

3. Kommunfullmäktige beslutar att anta förslag till reglemente för 
omsorgsnämnden med ändringen i 9 § att andra stycket om Maggie 
Anderssons fond tas bort då fonden inte längre finns kvar. 

4. Kommunfullmäktige beslutar att anta förslag till reglemente för 
miljö- och samhällsbyggnadsnämnden. 

5. Kommunfullmäktige beslutar att anta förslag till gemensamt 
nämndreglemente för Hedemora kommun. 

6. Kommunfullmäktige beslutar att Kommunala pensionärsrådet (KPR) 
och Kommunala funktionshinderrådet (KFHR) avskaffas i och med 
att detta beslut vinner laga kraft. 

  

Utdrag till 
Nämnderna 
Författningssamlingen 

 



 

Kommunfullmäktige 

SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
Sida 
34(45) 

Sammanträdesdatum 
2023-12-12 

 
 

  
  

 
Justerandes sign Utdragsbestyrkande 
     

 

§ 286 Dnr KS099-23   701 

Avgifter inom gemensamma nämnden för alkohol, 
tobak och receptfria läkemedels område 
 
Sammanfattning 
Den gemensamma nämnden för alkohol, tobak och receptfria läkemedel 
(ATL) har genomfört en utredning över nämndens system av avgifter och 
utredningen har kommit fram till två förslag med förändringar. Det ena 
förslaget är en förändring av kostnadsfördelningen mellan kommunerna, det 
andra förslaget gäller förändring av riskklassmodellen som även föreslås 
vara grunden för tillsynsavgiften för serveringsställen. Utöver det ges förslag 
på ändring av vissa specifika avgifter. 

ATL beslutade den 15 augusti 2023 att föreslå respektive samverkande 
kommuns kommunfullmäktige att: 

1. Godkänna förslaget till avgifter för den gemensamma nämnden för 
alkohol, tobak och receptfria läkemedels verksamhet. 

2. Avgifterna gäller från 1 januari 2024. 

3. Uppföljning av nya modellen ska presenteras för nämnden under 
hösten 2025. 

Den 20 november 2023 har ny information i ärendet inkommit från ATL-
kontoret samt ett nytt förslag till beslut i kommunfullmäktige: 

1. Förslag till avgifter för gemensamma nämnden för alkohol, tobak och 
receptfria läkemedels verksamhet godkänns.  

2. Näringsidkarnas avgifter träder i kraft 1 april 2024. 

3. Kostnadsfördelningen mellan kommunerna gäller för budgetåret 
2024. 

Kommunstyrelsen behandlade ärendet den 28 november 2023 och beslutade 
att ställa sig bakom förslaget den 20 november 2023. 

Beslutsunderlag 
Gemensamma nämnden för alkohol, tobak och receptfria läkemedel den 15 
augusti 2023 § 81 
Skrivelse från ATL-kontoret den 20 november 2023 
Kommunstyrelsen den 28 november 2023 § 161 

 

Forts. § 286 



 

Kommunfullmäktige 

SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
Sida 
35(45) 

Sammanträdesdatum 
2023-12-12 

 
 

  
  

 
Justerandes sign Utdragsbestyrkande 
     

 

Forts. § 286 

Yrkande 
Joakim Svedlund (KL) yrkar bifall till förslaget. 

Ordförande finner att yrkandet bifalles. 

Kommunfullmäktiges beslut 
Hedemora kommun beslutar att: 

1. Förslag till avgifter för gemensamma nämnden för alkohol, tobak och 
receptfria läkemedels verksamhet godkänns.  

2. Näringsidkarnas avgifter träder i kraft 1 april 2024. 

3. Kostnadsfördelningen mellan kommunerna gäller för budgetåret 
2024. 

  

Utdrag till 
Gemensamma nämnden för alkohol, tobak och receptfria läkemedel 

 

 

 

 



 

Kommunfullmäktige 

SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
Sida 
36(45) 

Sammanträdesdatum 
2023-12-12 

 
 

  
  

 
Justerandes sign Utdragsbestyrkande 
     

 

§ 287 Dnr KS372-23   209 

Anmälan av motion om nytt äldreboende kombinerat 
med grundskola 
Sammanfattning 
Följande motion av Ronnie Sundqvist (KD) anmäls: 

”Behovet av ett nytt äldreboende är konstaterat och några av kommunens 
skollokaler har passerat eller är nära att passera sin livslängd, en av dessa 
skolor är nedläggningshotade Västerby skola. Västerby är en attraktiv 
boendemiljö med naturskönt läge, nära till centralorten och med gott 
elevunderlag. Västerby är även strategiskt beläget för arbetspendling till 
Borlänge och Falun. Ett av Hedemora kommuns mål är att ha 17 500 
invånare år 2038 samt erbjuda attraktiva och hållbara boendemiljöer. För att 
nå det målet krävs nytänk, mod och investeringar. Detta sammantaget gör 
Västerby till en lämplig plats för en nybyggnation av ett kombinerat 
äldreboende och grundskola. Detta i likhet med Göteborg stads 
”Silverkällan” beläget i Sandarna Göteborg. Att kombinera grundskola med 
äldreboende skulle ge många fördelar:  

- Gemensamma mötesplatser för samvaro över generationsgränser  

- Ökade möjligheter till aktivitet och rörelse för de äldre  

- Lägre årshyra och förvaltningskostnader  

- Bättre markutnyttjande  

- Bättre lokalutnyttjande  

- Ökad trygghet då byggnaden inkluderar verksamhet dygnet runt 

En nybyggnation av detta slag skulle öka kommunens attraktivitet för 
personer i alla åldrar. Det skulle även frigöra villor och med hög sannolikhet 
innebära en ökad inflyttning till kommunen.  

Kristdemokraterna i Hedemora yrkar därför på följande: 

- Att utreda möjligheten att bygga ett nytt äldreboende kombinerat 
med grundskola i Västerby” 

Kommunsekreteraren har remitterat motionen till bildningsnämnden och 
omsorgsnämnden. 
 
Beslutsunderlag 
Motion från Ronnie Sundqvist (KD) den 1 december 2023 

Forts. § 287 



 

Kommunfullmäktige 

SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
Sida 
37(45) 

Sammanträdesdatum 
2023-12-12 

 
 

  
  

 
Justerandes sign Utdragsbestyrkande 
     

 

Forts. § 287 
 
Kommunfullmäktiges beslut 
Kommunfullmäktige har tagit del av åtgärden, att kommunsekreteraren har 
remitterat motionen till bildningsnämnden och omsorgsnämnden. 

  

Utdrag till 
Bildningsnämnden 
Omsorgsnämnden 



 

Kommunfullmäktige 

SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
Sida 
38(45) 

Sammanträdesdatum 
2023-12-12 

 
 

  
  

 
Justerandes sign Utdragsbestyrkande 
     

 

§ 288 Dnr KS377-23   103 

Anmälan av motion om att införa medborgarråd 
Sammanfattning 
Följande motion av Lillemor Gunnarsson (C) anmäls: 

”När folkvalda församlingar har svårigheter att på egen hand hantera 
kontroversiella eller svårlösta frågor har medborgarråd visat sig fungera som 
ett värdefullt komplement till beslutsprocessen. 

Medborgarråd är en ovärderlig mötesplats mellan vanliga människor, 
intressegrupper och experter för att vägleda politiken och samhället in i 
framtiden. Ett medborgarråd engagerar befolkningen, ökar demokratin ökar 
delaktighet och inflytande samt legitimerar politiska beslut. 

Drivkraften för utvecklingen i en kommun ligger i medborgarnas kreativitet 
och ambitioner och inte i politiken. Politikens uppgift är att dessa ambitioner 
kan frodas. 

Hanteringen av skolfrågan och framtidsvisionen i Hedemora kommun visar 
att det finns ett angeläget behov av att etablera ett medborgarråd. 

Ett medborgarråd är opolitiskt och är inte ett beslutande organ. Ett 
medborgarråd är ett organ för samråd och ömsesidig information mellan 
kommunen och medborgare. Kommunens företrädare ska informera rådet 
om de planer och förändringar av samhällsinsatser, utformning och 
organisation som rör medborgarnas intressen. 

Från kommunens sida föreslås rådet bestå av kommundirektör och stabschef 
som representanter för kommunen, ledamöterna i KSAU, samt 
representanter för de olika intresseområdena som berörs av medborgarrådet. 
I övrigt kallas tjänstepersoner som föredragande i frågor. 

Medborgare ska vara välkomna att delta på medborgarrådets sammanträden. 
En inbjudan skickas till organisationer för ungdomar, pensionärer och 
funktionshindrade samt bygdegårdsföreningar och eventuellt andra 
organisationer på landsbygden och i tätorten. 

Jag vill  

Att Hedemora Kommun inrättar ett Medborgarråd i syfte att öka delaktighet 
och den demokratiska processen.” 

Kommunsekreteraren har remitterat motionen till kommunstyrelsen. 

 

Forts. § 288 



 

Kommunfullmäktige 

SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
Sida 
39(45) 

Sammanträdesdatum 
2023-12-12 

 
 

  
  

 
Justerandes sign Utdragsbestyrkande 
     

 

Forts. § 288 
 
Beslutsunderlag 
Motion från Lillemor Gunnarsson (C) den 10 december 2023 
 
Kommunfullmäktiges beslut 
Kommunfullmäktige har tagit del av åtgärden, att kommunsekreteraren har 
remitterat motionen till kommunstyrelsen. 

  

Utdrag till 
Kommunstyrelsen 

 

 



 

Kommunfullmäktige 

SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
Sida 
40(45) 

Sammanträdesdatum 
2023-12-12 

 
 

  
  

 
Justerandes sign Utdragsbestyrkande 
     

 

§ 289  

Anmälan av medborgarinitiativ 
Sammanfattning 
Följande medborgarinitiativ anmäls som inkomna för perioden 2023-11-08--
2023-11-29: 

a) KS345-23 210 Medborgarinitiativ om att ha möjlighet att lämna 
intresseanmälan för köp av tomter 

b) KS358-23 059 Medborgarinitiativ om att stoppa inköp från Svensk 
fågel - Kronfågel -  Guldfågel 

Enligt kommunfullmäktiges arbetsordning har ledamöterna i fullmäktige 
möjlighet att utifrån inlämnade förslag, stödja förslaget genom att skriva en 
motion i ärendet. 
 
Beslutsunderlag 
Underlag över inkomna medborgarinitiativ för perioden 2023-11-08--2023-
11-29 

Kommunfullmäktiges beslut 
Kommunfullmäktige har tagit del av inkomna medborgarinitiativ för 
perioden 2023-11-08--2023-11-29. 
  

Utdrag till 
Förslagsställare 

 



 

Kommunfullmäktige 

SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
Sida 
41(45) 

Sammanträdesdatum 
2023-12-12 

 
 

  
  

 
Justerandes sign Utdragsbestyrkande 
     

 

§ 290 Dnr KS307-23   023 

Val av ersättare i bildningsnämnden 
Sammanfattning 
Ahmad Shehade (S) beviljades av kommunfullmäktige den 17 oktober 2023 
befrielse från uppdraget som ersättare i bildningsnämnden. Val av ny 
ersättare till bildningsnämnden ska därmed förrättas. 

Beslutsunderlag 
Avsägelse från Ahmad Shehade (S) den 16 oktober 2023 
Kommunfullmäktige den 17 oktober 2023 § 243 

Kommunfullmäktiges beslut 
Till ny ersättare i bildningsnämnden för tiden fram till den 31 december 
2026, väljs Ann-Sofie Hjelm (S). 

  

Utdrag till 
Ann-Sofie Hjelm 
Bildningsnämnden 
Löneförvaltningen 
Matrikel 

 

 



 

Kommunfullmäktige 

SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
Sida 
42(45) 

Sammanträdesdatum 
2023-12-12 

 
 

  
  

 
Justerandes sign Utdragsbestyrkande 
     

 

§ 291 Dnr KS322-23   023 

Val av ersättare i omsorgsnämnden 
Sammanfattning 
Jonas Carlgren (M) beviljades av kommunfullmäktige den 21 november 
2023 befrielse från uppdraget som ledamot i omsorgsnämnden och som 
ersättare i valnämnden. Kommunfullmäktige beslutade att utse ersättare 
Tamara Zuljevic (M) till ny ledamot i omsorgsnämnden. Val av ny ersättare i 
omsorgsnämnden behöver därmed utses. 

Beslutsunderlag 
Avsägelse från Jonas Carlgren (M) den 26 oktober 2023 
Kommunfullmäktige den 21 november 2023 § 266 

Kommunfullmäktiges beslut 
Till ny ersättare i omsorgsnämnden för tiden fram till den 31 december 2026, 
väljs Love Häggkvist (M). 

  

Utdrag till 
Love Häggkvist 
Omsorgsnämnden 
Löneförvaltningen 
Matrikeln 



 

Kommunfullmäktige 

SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
Sida 
43(45) 

Sammanträdesdatum 
2023-12-12 

 
 

  
  

 
Justerandes sign Utdragsbestyrkande 
     

 

§ 292 Dnr KS343-23   023 

Val av ledamot i miljö- och samhällsbyggnadsnämnden 
Sammanfattning 
Annette Wicksell (S) beviljades av kommunfullmäktige den 21 november 
2023 befrielse från uppdraget som ledamot i miljö- och 
samhällsbyggnadsnämnden. Val av ny ledamot i miljö- och 
samhällsbyggnadsnämnden behöver därmed utses. 

Beslutsunderlag 
Avsägelse från Annette Wicksell (S) den 10 november 2023 
Anhållan till Länsstyrelsen Dalarna den 10 november 2023 
Kommunfullmäktige den 21 november 2023 § 268 

Kommunfullmäktiges beslut 
1. Till ny ledamot i miljö- och samhällsbyggnadsnämnden för tiden 

fram till den 31 december 2026, väljs Veijo Kuha (S). 

2. Till ny ledamot i miljö- och samhällsbyggnadsnämnden för tiden 
fram till den 31 december 2026, väljs Henrik Pederby (S). 

  

Utdrag till 
Veijo Kuha 
Henrik Pederby 
Miljö- och samhällsbyggnadsnämnden 
Löneförvaltningen 
Matrikeln 



 

Kommunfullmäktige 

SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
Sida 
44(45) 

Sammanträdesdatum 
2023-12-12 

 
 

  
  

 
Justerandes sign Utdragsbestyrkande 
     

 

§ 293  

Delgivningar  
Följande delgivningar presenteras: 

a) KS343-23 023 Beslut från Länsstyrelsen Dalarna om ny ledamot och 
ersättare i Hedemora kommunfullmäktige den 21 november 2023 

b) KS355-23 106 Granskningsrapport av gemensamma nämnden för 
alkohol, tobak och receptfria läkemedel från KPMG den 21 
november 2023 

c) KS357-23 824 Skrivelse från Hedemora Kommunbygderåd den 22 
november 2023. Skrivelsen har sänts till bildningsnämnden för 
besvarande. 

d) Anteckningar från KF-presidiets beredningsmöte den 30 november 
2023 

Kommunfullmäktiges beslut 
Kommunfullmäktige har tagit del av informationen.  
  

 



 

Kommunfullmäktige 

SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
Sida 
45(45) 

Sammanträdesdatum 
2023-12-12 

 
 

  
  

 
Justerandes sign Utdragsbestyrkande 
     

 

§ 294  

Avslutande av kommunfullmäktiges sammanträde 
 
Mötet avslutas av ordförande Jan Bergqvist (M). 
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